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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll tisdagen den 27 
maj 2025 

Plats och tid  
Stadshuset, Kommunstyrelsesalen, klockan 13:00-14:41. 

Paragrafer 

165-189 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Maria Rosander (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ulrik Wärnsberg (S) 
Mats Gyllander (M) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karolin Lundström (V) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) 
Nora Karlsson (C) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
  



Sida 3 (52) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande stadsdirektör, Christian 
Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg kommunikationsdirektör, Lena Grapp 
stadsjurist, Sara-Carin Öhman enhetschef, Susanne Eriksson politisk stabschef, John 
Hammar kommunsekreterare, Josefin Lindström nämndsekreterare och Adrian Muños 
praoelev. 
 
Föredragande 
§ Tomas Ulväng VD Uppsala vatten och avfall AB 
§ Maria Ahrgren avdelningschef och Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 165 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Sofia Andersson (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum tisdagen den 3 juni 2025. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 166 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga till ärendena Stödbrev för UUs ansökan om polisutbildning, Byte av 
upphandlingslagstiftning för hemtjänst och hemsjukvård och Nya 
parkeringstaxor i Uppsala till föredragningslistan,  

2. att lägga till Initiativärende om arrendeavtal för båtklubbarna runt 
Skarholmen från Therez Almerfors (M), 

3. att med ändringen ovan fastställa föredragningslistan, samt 
4. att bevilja Adrian Muños närvarorätt. 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) yrkar att initiativärende om arrendeavtal för båtklubbarna runt 
Skarholmen från Therez Almerfors (M) läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag och Therez 
Almerfors (M) yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 167 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Återrapport kring kostnads- och effektiviseringsutvecklingen i VA-verksamheten 

Tomas Ulväng, VD Uppsala vatten och avfall AB, informerar kommunstyrelsen om 
bolagets arbete med uppdrag 18 i mål & budget. 

 

§ 168 

Föredragningar inför beslut 
Följande ärenden föredras inför beslut: 

Delårsuppföljning ekonomi per mars och verksamhet per april 

Maria Ahrgren, avdelningschef, och Ola Hägglund, ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, föredrar ärendet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 169  

Yttrande över remiss om Regional 
utvecklingsstrategi för Uppsala län 2026-2029 
KSN-2025-00723 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Region Uppsala enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

I egenskap av regionalt utvecklingsansvarig aktör har Region Uppsala tagit fram ett 
förslag på ny regional utvecklingsstrategi för Uppsala län. Den regionala 
utvecklingsstrategin är en övergripande strategi för det gemensamma regionala 
utvecklingsarbetet i Uppsala län. Den nya strategin ska, från och med dess antagande, 
ersätta den befintliga regionala utvecklingsstrategin och gälla fram till och med 2029. 
Strategin föreslås även fungera som länets Agenda 2030-strategi. 

Förslaget till ny regional utvecklingsstrategi har nu gått ut på remiss för yttrande senast 
den 31 maj 2025. Uppsala kommun är en av remissinstanserna. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 139 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 maj 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över remiss om regional utvecklingsstrategi för Uppsala län  
• Bilaga 2, Förslag till regional utvecklingsstrategi för Uppsala län 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Regionen har en mycket större och bättre utvecklingsmöjlighet än vad strategin bidrar 
till. En viktig börjar för att bygga framgång är att inse vilka styrkor regionen har kopplat 
till gymnasie- och högre utbildning samt näringslivet. Den regionala utvecklingsstrategin 
borde vara mycket tydligare i linje med det Näringslivsprogram som Uppsala kommun 
arbetat fram under mandatperioden. Hela regionen kan tjäna mycket på att samlat 
jobba med de fyra fokusområden som Uppsala kommuns handlingsplan för 
näringslivsutveckling innehåller.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 170  

Yttrande över AI-kommissionens Färdplan för 
Sverige (SOU 2025:12) 
KSN-2025-00801 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Finansdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

AI-kommissionen har haft i uppdrag att identifiera behov av och lämna förslag på 
åtgärder som kan bidra till att stärka utveckling och användning av AI på ett hållbart 
och säkert sätt. Syftet med uppdraget är att säkerställa att Sverige bättre ska tillvarata 
möjligheterna och hantera riskerna, samt identifiera en nisch inom AI där Sverige kan 
bli en viktig partner för andra.  

I kommissionens betänkande återfinns 75 förslag som består i förslag till utredningar, 
regeringsuppdrag till myndigheter samt ekonomiska satsningar inom olika områden. 
Kostnaden för dessa förslag beräknas totalt till 16 712 miljoner kronor under en 10-
årsperiod, varav den största delen, 11 507 miljoner kronor förläggs de första fem åren.   

Uppsala kommun har givits möjlighet att yttra sig över de förslag som föreslås senast 4 
juni 2025.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 140 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 april 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet AI-kommissionens Färdplan för Sverige 

(SOU 2025:12)  
• Bilaga 2, AI-kommissionens Färdplan för Sverige 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttranden: 
Centerpartiet ser positivt på kommunens utlåtande och AI-kommissionens färdplan med 
dess ambition att skapa tydligare och mer ändamålsenliga förutsättningar för 
användningen av artificiell intelligens i offentlig sektor. För att Sverige ska kunna dra 
nytta av AI:s fulla potential krävs att vi minskar onödigt regelkrångel som i dag hindrar 
effektivisering och innovation. Samtidigt är det avgörande att den personliga integriteten 
värnas – men många av dagens regelverk är inte anpassade till den digitala verklighet vi 
lever i. 
I Uppsala kommun finns stora möjligheter att med hjälp av AI-verktyg korta 
handläggningstider, automatisera rutinuppgifter och förbättra servicen till 
medborgarna. Genom att ligga i framkant i användningen av AI kan vi både effektivisera 
administrationen och frigöra resurser till kärnverksamheten. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun måste öka tempot i det nödvändiga förändringsarbete som behövs i 
alla delar av kommunens verksamhet. Detta är extremt viktigt för att kommunen med 
kvalité ska klara den demografiska utvecklingen och för att stärka kommunens 
konkurrenskraft. Byråkratin och därtill kopplad administration måste kraftigt minskas 
och automatiseras. Arbetssätten måste nutidsorienteras med stöd av kostnadseffektiva 
hjälpmedel. Uppsala kommun måste också samarbeta bättre med några av de 
kommuner som vi valt att i Näringslivsprogrammet mäta oss mot. Minst tillsammans 
med tio av dessa kommuner bör vi kunna bygga gemensamma kostnadseffektiva och 
brukarorienterade systemstöd. Tekniken som AI representerar kommer bara göra positiv 
nytta om vi inser att vi måste säkra kvalitativa data samt säkerställa moderna och 
smarta arbetsprocesser. 
Detta är extremt viktigt för att kommunen med kvalité ska klara den demografiska 
utvecklingen och för att stärka kommunens konkurrenskraft. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 171  

Samråd av förslag till reviderad avfallsplan 
KSN-2022-00528 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att samråda och ställa ut förslag till reviderad avfallsplan för Uppsala kommun 
i enlighet med ärendets bilaga 3 och 4. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 januari 2025 § 22 i ärende om Uppföljning av 
planer och program 2024 att uppdra till Uppsala Vatten och Avfall AB att revidera 
kommunens avfallsplan.   

Styrelsen för Uppsala Vatten och Avfall AB har överlämnat en samråds- och 
utställningsversion av en reviderad avfallsplan till kommunstyrelsen. Förslaget föreslås 
remitteras i enlighet med miljöbalkens bestämmelser. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 141 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 april 2025 
• Bilaga 1, protokollsutdrag från styrelsen för Uppsala Vatten och Avfall AB 4 

april 2025 § 24 
• Bilaga 2, förslag till reviderad Avfallsplan – program för ett cirkulärt Uppsala 

utan avfall 
• Bilaga 3, förslag reviderad till handlingsplan för Avfallsplan 
• Bilaga 4, dokumentation av förändringar 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 172  

Remittering av förslag till handlingsplan för 
program mot våld i nära relationer, 
hedersrelaterat våld och förtryck, samt 
prostitution och människohandel för sexuella 
ändamål 
KSN-2025-00697 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att Uppsala kvinnojour, Diakonstiftelsen Samariterhemmet 
Ebbamottagningen, MVU- mottagningen mot våld, Uppsala tjej- och transjour, 
RFSL Uppsala, Stadsmissionens Kvinnobyrå, Barnombudet, Föreningen Hjälp 
till behövande och Brottsofferjouren läggs till som remissinstanser i ärendet, 
samt 

2. att med tillägget ovan remittera förslag till handlingsplan för program mot 
våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, samt prostitution och 
människohandel för sexuella ändamål till remissinstanserna som anges i 
ärendets bilaga 2.  

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har överlämnat ett förslag till handlingsplan för program 
mot våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, samt prostitution och 
människohandel för sexuella ändamål till kommunstyrelsen för fortsatt beredning och 
antagande.  

Kommunstyrelsen föreslås remittera förslaget till berörda nämnder och bolagsstyrelser 
inför slutgiltigt antagande i kommunstyrelsen.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 21 maj 2025 
• Bilaga 1, remissversion av förslag till handlingsplan för program mot våld i nära 

relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, samt prostitution och 
människohandel för sexuella ändamål.  

• Bilaga 2, Följebrev till remiss av handlingsplan för program mot våld i nära 
relationer, hedersrelaterat våld och förtryck samt prostitution för sexuella 
ändamål 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att Uppsala kvinnojour, Diakonstiftelsen Samariterhemmet Ebbamottagningen, MVU- 
mottagningen mot våld, Uppsala tjej- och transjour, RFSL Uppsala, Stadsmissionens 
Kvinnobyrå, Barnombudet och Föreningen Hjälp till behövande läggs till som 
remissinstanser i ärendet. 

Therez Almerfors (M) yrkar 
(2) att lägga till en åtgärd under målområde 2: ”Säkerställa att frågor om våldsutsatthet 
inkluderas i alla mallar för medarbetarsamtal” 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) 
samt  
(3) att Brottsofferjouren läggs till som remissinstans. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att återremittera handlingsplanen i syfte att inarbeta följande åtgärder: 
1. Att motverka och förhindra etablerandet av religiösa och kulturella organisationer, 
strukturer och föreställningar med bristande kvinnosyn. 
2. Att kartlägga och motverka hederskulturella normer och värderingar i 
bostadsområden och i skolor. 
3. Att kartlägga och motverka det organiserade tiggeriet och olika former av aktörer som 
möjliggör prostitution, människohandel och andra former av förtryck. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) och 
Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande (3) samt avslag till Maria Rosanders (SD) 
återremissyrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande (1). 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Hanna Victoria Mörcks (V) 
yrkande (3). 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) yrkande (2) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi har fått bifall på ett yrkande i ett av våra initiativärende som innebär att frågor om 
våldsutsatthet ska ingå i alla mallar för medarbetarsamtal, trots det finns inte det med 
som en åtgärd i handlingsplanen. Det hade varit en bra åtgärd att ha med för att kunna 
upptäcka personer i behov av stöd i vår egen organisation och vi beklagar att det inte 
lagts till som en åtgärd. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala har ett enormt problem med växande segregation och hedersförtryck. Det är ett 
resultat av storskalig invandring och misslyckad integration. Religiösa och kulturella 
strukturer har fått etablera sig i samhället till den grad att det svenska samhället fått 
kompromissa och retirera från vissa områden. Idag lever allt fler invånare, särskilt 
kvinnor och barn, med konstant kontroll och förföljelse i sin vardag, från både släkt och 
grannmiljö. Kommunen behöver vidta kraftfulla åtgärder för att bryta denna utveckling. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Våra partier har efterfrågat dessa handlingsplaner under en lång tid. Problem med våld i 
nära relation, hedersrelaterat våld samt prostitution och människohandel för sexuella 
ändamål är samhällsproblem som vi måste motarbeta med största möjliga kraft. Det 
finns många förbättringsmöjligheter i planen som vi kommer att lyfta fram när ett helt 
färdigt förslag ligger på bordet.  
Det är positivt att flera viktiga aktörer har varit delaktiga i framtagandet av 
handlingsplanen. För att dessa aktörer, som arbetar med målgruppen i stor utsträckning, 
ska kunna göra sina inspel eller lyfta fram synpunkter som inte kommit med i planen är 
det viktigt att de är remissinstanser. Vi är glada att styret valde att bifalla vårt yrkande 
och ser fram mot att se en slutgiltig version senare i år. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
För oss liberaler är våld i nära relationer, hedersförtryck och sexuell exploatering 
allvarliga angrepp på individens frihet och rätt att bestämma över sitt eget liv. Den 
föreslagna handlingsplanen är ett viktigt steg men för att lyckas krävs ett större fokus på 
den utsattas perspektiv, inte på systemet. Kommunen måste agera snabbt, rättssäkert 
och med särskild tyngd på hedersrelaterat våld och barns rätt till skydd. Civilsamhällets 
kompetens är avgörande och måste därför ges långsiktiga förutsättningar. Att stå upp 
för friheten är att konsekvent försvara varje människas rätt att leva utan våld och 
förtryck. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 173  

Förutsättningar och organisatorisk hemvist 
för partnerskap med Barnombudet i Uppsala 
län (BOiU) 
KSN-2024-01321 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avsluta nuvarande idéburet offentligt partnerskap med Barnombudet i 
Uppsala län när det löper ut den 31 december 2025. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har sedan 2019 haft samarbete med Barnombudet genom ett 
idéburet offentligt partnerskap (IOP). Ett idéburet offentligt partnerskap är en 
överenskommelse och samverkansform mellan offentlig aktör och idéburna 
organisationer kring en viss verksamhet. Som en del i överenskommelsen har 
kommunstyrelsen gett föreningen ett ekonomiskt stöd. 

Kommunens ekonomiska stöd till föreningen fastställdes år 2021 till 3 030 810 kronor 
och har årligen räknats upp med 2 procent. Nuvarande IOP förlängdes 2024 i befintlig 
form och löper ut den 31 december 2025. I samband med att kommunstyrelsen 
beslutade om förlängningen av partnerskapet uppdrog kommunstyrelsen till 
kommunledningskontoret att utreda frågan om förutsättningar och hemvist för IOP:et 
med Barnombudet.   

Kommunledningskontorets utredning visar på att befintlig samverkan genom formen 
IOP saknar tillräcklig förankring i berörda förvaltningar och nämnder och därmed inte 
nyttjas på ett optimalt sätt. Uppföljningar har gjort gällande att partnerskapet och dess 
intentioner hamnar långt ifrån de verksamheter som främst berörs av det arbete som 
ska genomföras. Mot bakgrund av detta föreslår kommunledningskontoret att 
nuvarande stödform (IOP) inte förlängs. I kommande dialog med Barnombudet 
kommer de informeras om möjligheten att inkomma till kommunstyrelsen med en 
ansökan om verksamhetsbidrag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 142 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 174  

Fördelning av statsbidrag inom finskt 
förvaltningsområde 2025 
KSN-2025-01011 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fördela statsbidraget enligt följande: 
438 200 kronor till kommunstyrelsen 
171 000 kronor till utbildningsnämnden 
224 323 kronor till äldrenämnden 
861 477 kronor till kulturnämnden, samt 

2. att godkänna inriktningen av aktiviteter 2025 inom förvaltningsområdet för 
finska, enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun ingår i förvaltningsområdet för finska och har särskilda 
skyldigheter gentemot sverigefinnar enligt lagen om nationella minoriteter och 
minoritetsspråk. Länsstyrelsen i Stockholms län delar årligen ut statsbidrag till 
kommuner i förvaltningsområde, och för 2025 har Uppsala kommun beviljats 1 695 
000 kronor. Ärendet behandlar förslag till aktiviteter och fördelning av 
statsbidraget mellan berörda nämnder. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 143 
• Tjänsteskrivelse daterad 1 april 2025  
• Bilaga 1, Aktivitetsplan 2025 avseende förvaltningsområdet för finska Uppsala 

kommun 
• Bilaga 2, Länsstyrelsens beslut om tilldelning av statsbidrag 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 175  

Rapport på uppdrag om målbild, inriktning 
och platsplan för arbete med evenemang 
KSN-2024-02534 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att under Kommunens roll i evenemangsarbetet i Målbild och riktning för 
evenemang lägga till följande punkter: ”att inrätta kulturljuds-zoner i centrala 
Uppsala för att möjliggöra för konserter och liknande evenemang genom 
lokalt lättare bullerkrav.”, ”att kommunen underlättar för föreningslivet att 
nyttja kommunens lokaler för kultur och fritidsaktiviteter.” och ”kommunen 
förenklar och snabbar på tillståndsprocesser för arrangörer”, 

2. att med ändringen ovan anta målbild och riktning för evenemang enligt 
ärendets bilaga 2a,   

3. att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma med en plan för 
implementering av målbilden samt i vilken form den bör styra kommunens 
gemensamma arbete, samt 

4. att uppdra åt kommunledningskontoret att, inför kommunstyrelsens möte 15 
oktober 2025, i samverkan med berörda parter lämna förslag på hur 
kommunens evenemangsrelaterade verksamhet kan samordnas och 
organiseras. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen gav den 18 oktober 2024 (§273) kommunledningskontoret i 
uppdrag att ta fram förslag på målbild och på inriktning för kommunens 
evenemangsarbete samt att ta fram en platsplan över stadens befintliga platser för 
evenemang och upplevelser och i ett samlat koncept beskriva hur platserna 
kompletterar varandra. I ärendet ges förslag på målbild och på en modell för arbetet 
med en platsplan.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 136 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2025 
• Bilaga 1, Rapport målbild och delrapport platsplan för evenemang i Uppsala 
• Bilaga 2a, Målbild för evenemang i Uppsala   
• Bilaga 2b, Delrapport:  Platsplan för evenemang i Uppsala 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(1) att ändra första meningen i visionen för Målbild och riktning för evenemang till 
”Uppsala är glädjens stad.” 

Ehsan Nasari(C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(2) att under Kommunens roll i evenemangsarbetet i Målbild och riktning för evenemang 
lägga till följande punkter: ”att inrätta kulturljuds-zoner i centrala Uppsala för att 
möjliggöra för konserter och liknande evenemang genom lokalt lättare bullerkrav.”, ”att 
kommunen underlättar för föreningslivet att nyttja kommunens lokaler för kultur och 
fritidsaktiviteter.” och ”kommunen förenklar och snabbar på tillståndsprocesser för 
arrangörer”. 

Maria Rosander (SD), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och 
Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande (2). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasaris (C) yrkande (1) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasari (C) med fleras 
yrkande (2). 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet vill göra Uppsala till en roligare och mer levande stad. Därför är vi glada 
över att det nu tas ett samlat grepp kring stadens arenor och förutsättningar för 
arrangörer. Det är ett viktigt steg för att stärka kulturlivet och skapa fler mötesplatser för 
både uppsalabor och besökare. 
Samtidigt anser vi att den föreslagna visionen om att Uppsala ska vara "bäst på 
evenemang" är alltför bred och ospecifik. Medan andra städer – som Göteborg med sin 
tydliga inriktning som Europas hållbara evenemangsstad – väljer mätbara och nischade 
mål, riskerar Uppsalas breda ambition att bli urvattnad och svår att förverkliga. 
Vi menar att Uppsala ska hämta styrka ur sin unika identitet: en liten storstad med ett rikt 
studentliv, stark historia och närhet till både huvudstaden och världen. Det är här vår 
evenemangsprofil bör ta avstamp. 
Därför föreslår Centerpartiet att Uppsala istället siktar på att bli glädjens stad – en plats 
där en mångfald av evenemang samlar en nyfiken publik och där våra gator och torg fylls 
med liv. Det är så vi skapar en stad som människor vill vara en del av – och återvända till. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Uppsala ska vara en levande och attraktiv stad fylld av evenemang som engagerar både 
uppsalabor och besökare. För att detta ska bli verklighet behöver kommunen vara en 
möjliggörare – inte ett hinder – för arrangörer och föreningsliv. Det handlar om att göra 
eventuella tillståndsprocesser för arrangörer enklare och säkerställa tillgången till 
ändamålsenliga arenor och lokaler för allt från lokala amatörföreställningar till större 
festivaler som lockar tusentals besökare. 
Därför är det mycket glädjande att kommunstyrelsen nu ställt sig bakom vårt förslag om 
att underlätta för föreningslivet att använda kommunens lokaler och att snabba upp 
tillståndsprocesserna för arrangörer. Det är ett viktigt steg för att stärka Uppsalas 
kulturliv och skapa bättre förutsättningar för engagemang och kreativitet. 
Vi är också glada över att kommunstyrelsen tagit första steget för att inrätta 
kulturljudszoner i centrala Uppsala. Genom att införa lokalt anpassade bullerkrav 
möjliggör vi fler konserter och kulturevenemang som gör Uppsala mer livligt. Nu är det 
avgörande att detta också får genomslag i kommunens planer och styrdokument, så att 
visionen blir verklighet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är verkligen dags att Uppsala tar ett helhetsgrepp över evenemangsarbetet. Uppsala 
har fortsatt svårigheter i att locka större konserter och festivaler. Som fjärde största stad 
måste vi kunna erbjuda mer ändamålsenliga platser och arenor. Att ha en 
välgenomtänkt plan- och strategi för hur vi ska utveckla våra nuvarande och framtida 
platser/arenor för evenemang, är något helt grundläggande om vi ska lyckas skapa en 
mer attraktiv och levande stad. SD vill se ett evenemangsstråk som knyter samman 
behov i staden och stärker förutsättningarna för evenemangsverksamhet och 
besöksnäringen. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala behöver en tydlig och ambitiös inriktning för evenemang som stärker stadens 
öppenhet, attraktivitet och fria kulturliv. Liberalerna står bakom att kommunen ska vara 
en möjliggörare för ett brett och inkluderande utbud av evenemang som lockar såväl 
Uppsalabor som besökare. Särskilt viktigt är att öppna upp fler offentliga platser, 
underlätta för ideella och mindre aktörer samt tydligare koppla evenemangsstrategin till 
ungas delaktighet och trygghet i det offentliga rummet. Ett levande och pulserande 
stadsliv byggs underifrån, inte uppifrån. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Den så kallade Evenemangsutredningen är ett sorgligt exempel på hur ineffektivt 
beslutsfattandet är inom Uppsala kommun. Under nästan tre år har detta 
utredningsarbete pågått och inget kraftfullt har kommit ur alla de timmar och pengar 
som lagts på att ta fram ett kraftfullare sätt för Uppsala kommun att driva 
evenemangsverksamheten och göra Uppsala till en ännu attraktivare plats för oss som 
bor här och besökare. Detta uppdrag anser jag tydligt visar att många av våra ledande 
politiker inte ägnar tillräcklig tid på Uppsala kommuns verksamheter och dess positiva 
utveckling. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 176  

Uppföljning per mars samt april och 
helårsprognos 2025 för kommunstyrelsen 
KSN-2025-00526 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna uppföljning av ekonomi och verksamhet per mars/april 2025 
samt helårsprognos per mars 2025 för kommunstyrelsen enligt bilaga 1, 

2. att godkänna uppföljning per april 2025 av kommunstyrelsens uppdrag till 
nämnder och styrelser enligt bilaga 2, 

3. att godkänna uppföljning av internkontrollplan per april 2025 enligt bilaga 3, 
4. att godkänna obligatoriskt kontrollmoment för de helägda kommunala 

bolagen, inklusive riskbeskrivning, enligt bilaga 4, samt 
5. att anmäla helårsprognos för 2025 till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning och helårsprognos per mars samt 
verksamhetsuppföljning per april 2025 för kommunstyrelsen. Mars/apriluppföljningen 
är en förenklad uppföljning med fokus på planering och avvikelserapportering. 
Uppföljning har även gjorts av kommunstyrelsens tillkommande uppdrag till nämnder 
och bolagsstyrelser. I ärendet ingår även en delårsuppföljning av kommunstyrelsens 
internkontrollplan samt en sammanställning av revideringar i den beslutade 
verksamhetsplanen för 2025 samt godkännande av obligatoriskt kontrollmoment till 
de kommunala bolagen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 144 
• Tjänsteskrivelse daterad 2025-05-15 
• Bilaga 1 Uppföljning per mars/april och helårsprognos 2025 för 

kommunstyrelsen 
• Bilaga 2 Uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och styrelser 
• Bilaga 3 Uppföljning av internkontrollplan per april 2025 
• Bilaga 4 Obligatoriskt kontrollmoment för de kommunala bolagen 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la fram ett eget förslag till mål och budget, i vårt förslag till mål och budget 
gjorde vi nödvändiga prioriteringar för ett rikare och tryggare Uppsala.  Om vårt förslag 
till mål och budget hade gått igenom hade delårsuppföljningen sett annorlunda ut. 
Resultatet må se bra ut men det beror till stor del på att kostnader som är budgeterade i 
år eller tidigare i år har skjutits framåt, vilket är något vi kommer att bevaka.  
Det är tydligt att bostadsmarknaden inte har återhämtat sig, vilket påverkar kommunen i 
stor utsträckning och något som behövs följas upp noga så att kommunens och 
uppsalabornas ekonomi inte blir allt för lidande. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi ser nu hur spårvägsprojektet påverkar kommunekonomin allt mer. 
Sverigedemokraterna har länge varnat för att förseningar i delprojekt för spårvägen 
kommer leda till oförutsedda problem och kostnader med väldigt stor negativ inverkan. 
Bristande systematik i genomförandet med framtunga investeringar kommer avspegla 
sig på projektet i sin helhet. Vi vill inte utveckla spökstadsdelar, där förseningar och 
brister i infrastruktur leder till att projektet hamnar i limbo. Vi börjar redan nu se hur 
ledningsflyttar försenas och den statliga finansieringen är lägre än förväntat. Att satsa på 
spårväg är helt fel väg och riskerar att avsevärt skada kommunekonomin. Uppsala 
behöver ingen spårväg, bättre är att bygga ut staden gradvis med BRT och ett ökad fokus 
på de prioriterade tätorterna. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet lade fram ett eget förslag till mål och budget för Uppsala kommun 2025 – 
en plan för att stärka välfärden, öka takten i klimatarbetet och växla upp det 
förebyggande arbetet. 
Den senaste internkontrollen för kommunstyrelsen visar tydligt att 
klimatanpassningsarbetet inte håller tillräcklig takt. Det är oroande, därför vill 
Centerpartiet intensifiera arbetet med evidensbaserade klimatanpassningsåtgärder.  
Brottsligheten fortsätter att krypa ner i åldrarna bland yngre barn som blivit ett enklare 
mål för gängens rekrytering. Samtidigt är det betydligt enklare att förebygga brott i 
dessa åldrar, därför bör det vara en självklar prioritering att satsa på brottsförebyggande 
arbete bland yngre barn. Vi ser att det brottsförebyggande arbetet inte är tillräckligt och 
menar att det bör tillföras mer resurser. 
I vår budget lyfte vi även att kommunens verksamhet behöver effektiviseras bland annat 
genom fler satsningar på digitalisering. Vi menar att det är avgörande att kommunen 
framgent fokuserar tydligt på kärnverksamheterna och minska resurser till onödig 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

administration och projekt som inte faller inom ordinarie verksamhet. 
Med vår budget hade vi skapat fler jobb, stärkt det förebyggande arbetet och använt 
kommunens skattemedel mer effektivt. Det är en investering i ett tryggare, grönare och 
mer hållbart Uppsala. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi hade en egen budget för kommunstyrelsen som skulle inneburit lägre kostnader för 
infrastruktur (spårväg) och administration. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 2024–
2026. Det är en bra början men det räcker inte. I Liberalernas budget ökar vi 
grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de elever 
som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt hållbar 
arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna kommer alltid att 
sätta skolan först. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Nästan alla prognoser går i en för kommunen dålig riktning. Befolkningsprognoserna 
som kraftigt reviderats ner innebär lägre skatteintäkter än tidigare prognosticerat. 
Befolkningsprognoserna, som sannolikt kommer att revideras ner ytterligare, innebär att 
det mycket okloka spårvägsprojektet blir en ”gökunge” som kraftigt kommer att 
försämra både kommunens och regionens ekonomi under lång tid framöver. 
Det är hög tid för kommunen att öka tempot i effektiviseringsarbetet, kraftigt minska 
byråkratins slöseri och minska investeringsplanerna ännu mer än vad som redan gjorts. 
Särskilt bråttom är det att avsluta spårvägsprojektet och satsa på längre flexibla bussar 
istället som inte bara blir billigare de blir också flexiblare vilket är viktigt i en miljö där 
lermarkerna kommer att skapa ständiga trafikstopp för ett trafikslag som är beroende av 
fungerande järnspår i marken. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 177  

Delårsuppföljning ekonomi per mars och 
verksamhet per april samt helårsprognos 2025 
KSN-2025-00938 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna delårsuppföljning ekonomi per mars och verksamhet per april 
samt helårsprognos 2025 

2. att uppdra till socialnämnden att vidta åtgärder för att uppnå ekonomi i 
balans under 2025 och återrapportera via månadsrapportering enligt gällande 
rutin till kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. att följa återrapportering av vidtagna åtgärder för ekonomi i balans inom 
socialnämnden via månadsrapportering enligt gällande rutin. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per mars och helårsprognos 2025 för Uppsala 
kommuns nämnder. Ärendet innehåller även uppföljning per april av Mål och budgets 
fyra fokusmål baserat på nämndernas och bolagsstyrelsernas rapportering av 
kommunfullmäktiges uppdrag med statusrapportering.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 145 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 maj 2025 
• Bilaga 1 Delårsuppföljning av ekonomi per mars och verksamhet per april och 

helårsprognos 2025 
• Bilaga 2 Uppföljning nyckeltal Agenda 2030 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
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Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la fram ett eget förslag till mål och budget, i vårt förslag till mål och budget 
gjorde vi nödvändiga prioriteringar för ett rikare och tryggare Uppsala. Om vårt förslag 
till mål och budget hade gått igenom hade delårsuppföljningen sett annorlunda ut. 
Vi noterar att Uppsala fortsatt har många långtidsarbetslösa jämfört med andra 
kommuner. Att alla människor som kan och vill ha ett jobb har ett jobb att gå till är 
otroligt viktigt, både för den enskilde och samhället i stort. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet lade fram ett eget förslag till mål och budget för Uppsala kommun 2025 – 
en plan för att stärka välfärden, öka takten i klimatarbetet och växla upp det 
förebyggande arbetet. Vår budget säkerställer en effektiv användning av skattemedel 
och bidrar till långsiktig ekonomisk stabilitet. 
Det är positivt att kommunen prognosticerar ett överskott på mellan 315 och 575 miljoner 
kronor under året. Samtidigt är det viktigt att förstå att detta delvis beror på att stora 
investeringar, bland annat i ledningsflyttar för spårvägen, har skjutits på framtiden samt 
att kommunen ökat sin upplåning. 
I en tid då flera ekonomiska prognoser pekar nedåt – bland annat 
skatteunderlagsprognosen – och med en orolig omvärld präglad av bland annat 
handelskonflikter, som USA:s tullpolitik, krävs ett ökat ansvarstagande. Uppsala 
kommun måste säkerställa en god ekonomi, vara försiktig med upplåning och prioritera 
investeringar som ger långsiktigt värde för invånarna. 
Med Centerpartiets budget hade Uppsala fått bättre förutsättningar för fler jobb, 
starkare välfärd och ett mer motståndskraftigt Uppsala – både ekonomiskt, socialt och 
klimatmässigt. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi hade ett egen förslag till mål och budget som skulle inneburit en prioritering av 
kärnverksamheterna och lägre kostnader för infrastruktur (spårväg) och administration. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Nästan alla prognoser går i en för kommunen dålig riktning. Befolkningsprognoserna 
som kraftigt reviderats ner innebär lägre skatteintäkter än tidigare prognosticerat. 
Befolkningsprognoserna, som sannolikt kommer att revideras ner ytterligare, innebär att 
det mycket okloka spårvägsprojektet blir en ”gökunge” som kraftigt kommer att 
försämra både kommunens och regionens ekonomi under lång tid framöver. 
Det är hög tid för kommunen att öka tempot i effektiviseringsarbetet, kraftigt minska 
byråkratins slöseri och minska investeringsplanerna ännu mer än vad som redan gjorts. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 178  

Revidering av vattenskyddsområde för 
Uppsala-Vattholmaåsarna 
KSN-2025-00760 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att ge Uppsala Vatten och Avfall AB och stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag 
att tillsammans ta fram ansökningshandlingar med förslag på reviderat 
vattenskyddsområde och skyddsföreskrifter för befintliga och framtida 
vattentäkter i Uppsala- och Vattholmaåsarna. 

Sammanfattning 

Arbetet innebär en revidering av den geografiska utbredningen av 
vattenskyddsområdet och dess skyddsföreskrifter. Syftet med detta är att skydda 
grundvattenförekomsterna för att fungera som råvattenkällor till 
dricksvattenproduktion för Uppsalas befolkning, både på kort och lång sikt. Arbetet 
omfattar både befintliga, planerade och framtida potentiella vattentäkter. 

Befintligt vattenskyddsområde med tillhörande skyddsföreskrifter för Uppsala- och 
Vattholmaåsarna inrättades 1990 (ärende 2470-0473-89) vilket är före införandet av 
miljöbalken (1998:808). Ny kunskap om hydrogeologiska förhållanden har framkommit 
sedan inrättandet. Nuvarande vattenskyddsområde saknar också skydd för det 
ytvatten som används för infiltration för att förstärka grundvattenbildningen. 
Skyddsområdesgränserna och föreskrifterna behöver därför justeras, kompletteras 
och förtydligas för att bättre uppnå sitt syfte att skydda grundvattentäkterna.  

Slutligt förslag till vattenskyddsområdets utbredning och skyddsföreskrifter skickas 
från kommunen till länsstyrelsen för fastställande. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 146 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 april 2025 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 179  

Justering av de lokala ordningsföreskrifterna 
KSN-2024-01379 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta förslag till lokala ordningsföreskrifter med korrektur, bilaga 1, samt 
2. att de reviderade föreskrifterna ska träda i kraft den 1 juli 2025. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog nya Lokala ordningsföreskrifter för Uppsala kommun den 9 
december 2024. Länsstyrelsen i Uppsala län upphävde den 8 januari 2025 21 a §, 24 § 
och bilaga 3 i föreskrifterna.  Länsstyrelsens motivering är att 24§   strider mot 
ordningslagen och att 21 a§ samt bilaga 3 innebär onödigt tvång på allmänheten och 
medför obefogade inskränkningar i den enskildes frihet. (Se bilaga 2.) 

Ett förslag till revidering av de lokala ordningsföreskrifterna har tagits fram. Det 
föreslås att 24 § ”Uthyrning av enpersonsfordon” tas bort samt att det införs två nya 
bestämmelser 22 samt 23 §§ samt att den tidigare 22b § får ett nytt paragrafnummer – 
23 §. Vidare föreslås i 15 § att ordet ””ambulerande” byts ut mot ”tillfällig”.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 147 
• Tjänsteskrivelse daterad den 20 maj 2025 
• Bilaga 1, Förslag till lokala ordningsföreskrifter 
• Bilaga 2, Länsstyrelsens i Uppsala län beslut den 8 januari 2025 
• Bilaga 3, ändringsförteckning 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att i ordningsföreskrifterna uppdatera de lokala ordningsföreskrifterna med ett lokalt 
tiggeriförbud i väntan på att ett nationellt tiggeriförbud införs. 
att i ordningsföreskrifterna belägga gatumusik med tillståndsplikt. 
att i ordningsföreskrifterna upphäva det generella förbudet mot alkoholförtäring. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders yrkanden mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar ett införande av tiggeriförbud och att belägga gatumusik 
med tillståndsplikt. Det organiserade tiggeriet för med sig prostitution, människohandel 
och annan kriminalitet. VI anser även att det generella förbudet mot alkoholförtäring bör 
upphävas. Våra ordningsföreskrifter bör syfta till att motverka ordningsstörningar, inte 
att begränsa Uppsalabornas friheter. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala ska vara en öppen och tillgänglig stad där det offentliga rummet är till för alla. 
Liberalerna värnar ordning och trygghet men reglerna måste vara rättssäkra, tydligt 
formulerade och utgå från respekten för grundläggande fri- och rättigheter. Offentliga 
platser får inte förvandlas till ytor där vissa grupper osynliggörs eller utestängs. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är obegripligt att inte Uppsala kommun kraftigt skärper regelverket kopplat till 
elsparkcyklar i Uppsala stad. Det är bland annat obegripligt att inte kommunen tar betalt 
för att kommersiella verksamheter kommersiellt utnyttjar Uppsalas offentliga rum utan 
att betala en rimlig ekonomisk ersättning för detta gaturumsnyttjande.   
Oredan i city kopplat till elsparkcyklarna är inte acceptabel och farten som allt för många 
kör i, på gångområden de inte har rätt att köra på, leder till många skador. Mängden 
skadade kopplade till dessa fordon har ökat kraftigt och de används tyvärr också som 
redskap i samband med konflikter inom brottskretsar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 180  

Policy och riktlinjer för upphandling och inköp 
KSN-2024-02481 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Policy för upphandling och inköp i enlighet med bilaga 1.  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att återremittera Riktlinje för upphandling och inköp. 

Sammanfattning 

Nu gällande policy och riktlinjer för upphandling och inköp antogs av 
kommunfullmäktige i mars 2018 (KSN-2017-1989 § 60). Sedan dess har omvärldsläget 
föranlett förändringar på marknaden och därmed leveranser till Uppsala kommun. 
Därtill har kommunrevisionen i sin granskning av kommunens upphandlingar och 
inköp, i granskningsrapport daterad december 2023, rekommenderat 
kommunstyrelsen att säkerställa att styrande dokument inom området är aktuella och 
tydliga. 

Förslag till ny policy och riktlinjer för upphandling och inköp har remitterats till 
samtliga nämnder och helägda bolag i Uppsala kommun liksom till Företagarna och 
Svenskt Näringsliv. I föreliggande förslag har remissinstansernas synpunkter tagits i 
beaktande.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 138 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 april 2025 
• Bilaga 1, förslag till policy för upphandling och inköp 
• Bilaga 2, förslag till riktlinje för upphandling och inköp 
• Bilaga 3, sammanställning av inkomna yttranden gällande policy 
• Bilaga 4, sammanställning av inkomna yttranden gällande riktlinjer 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att i Riktlinjer för upphandling och inköp på sidan sex (6) under rubriken 
”Avtalsförvaltning och uppföljning” ändra första meningen till ”Koncernen ska arbeta 
strategiskt med uppföljning för att säkerställa att koncernens leverantörer är seriösa 
aktörer som bidrar till koncernens mål, uppfyller kvalitetskraven och utvärderas inför 
eventuell avtalsförlängning.” 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till den första 
att-satsen i arbetsutskottets förslag att föreslå kommunfullmäktige att anta Policy för 
upphandling och inköp. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att Riktlinje för 
upphandling och inköp återremitteras. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller den första att-satsen i 
arbetsutskottets förslag. 

Ordföranden ställer därefter Erik Pelling (S) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att återremittera 
Riktlinje för upphandling och inköp. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Upphandling är ett av kommunens viktigaste verktyg för att säkerställa en effektiv och 
ansvarsfull användning av medborgarnas skattemedel. Därför är det avgörande att 
kommunen ställer höga krav på kvalitet och hållbarhet, samtidigt som vi värnar en sund 
konkurrens och skapar möjligheter för mindre, lokala aktörer att delta. 
Genom att öppna upp för fler leverantörer – även de mindre – kan vi både främja lokal 
näringslivsutveckling och få bättre anpassade lösningar för kommunens behov. Det är så 
vi använder upphandlingens fulla potential. 
Vi välkomnar därför att förslaget till nya Riktlinjer för upphandling nu återremitteras. Det 
ger möjlighet att säkerställa att riktlinjerna verkligen svarar mot kommunens höga 
kvalitetskrav. Det är också viktigt att upphandlingar utvärderas löpande inför en 
eventuell avtalsförlängning, för att säkerställa att de fortsatt håller hög kvalitet och 
erbjuder tjänster och varor till ett konkurrenskraftigt pris. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraternas utgångspunkt är att affärsmässiga principer måste vara styrande 
i kommunens upphandlingar och inköp. Kommunen bör alltså i så stor grad som möjligt 
avgränsa sin kravställning till pris och kvalitetsmått. Kravställning inom social och 
ekologisk hållbarhet kan vara motiverat men måste vägas i relation till ekonomiska 
fördyringar. Samtidigt som det finns ett samhällsintresse av att värna 
försörjningsberedskapen, det lokala företagandet och vår egen arbetsmarknad.  
Kommunens rutiner för inköp och upphandlingar är centrala för att förhindra 
välfärdsbrott, slöseri med skattemedel och upprätthålla välfärdsuppdraget. Vi vet att 
kommunsektorn på ett generellt plan är utsatt för stora risker när det kommer till 
oseriösa leverantörer. Kommunen behöver likt vad kommunrevision tidigare påpekat 
höja sin kompetensnivå och säkerställa ändamålsenlig roll- och ansvarsfördelning, 
dokumentation och uppföljning. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 181  

Svar på motion om att införa obligatorisk 
bakgrundskontroll från Therez Almersfors (M) 
m.fl. 
KSN-2024-02597 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M,) Sofia Andersson (M) och Cecilia Forss (M) har i motion daterad 
den 4 september 2024 yrkat på  

- att Uppsala kommun inför en rutin vid rekrytering av personal till omsorg och 
äldreomsorgen där referens från senaste arbetsgivare begärs in, samt utdrag 
från belastningsregistret vilket båda utgör bedömningsunderlag.  

- att Uppsala kommun vid upphandling av tjänst inom omsorg och äldreomsorg 
kräver att verksam personal har anställts efter en process där referens från 
senaste arbetsgivare samt utdrag från belastningsregistret utgjort 
bedömningsunderlag. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 148 
• Tjänsteskrivelse, daterad 14 maj 2025. 
• Bilaga 1, Motion från Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och Cecilia 

Forss (M) om att införa obligatorisk bakgrundskontroll via belastningsregistret 
inför anställning inom omsorgen och äldreomsorgen  

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 5 maj 2025 
• Bilaga 3, Protokollsutdrag från äldrenämnden 8 maj 2025 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD), Jennie Claesson (L) och 
Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 

Asal Gohari (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD), (SD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Therez Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Jag har sedan många år tillbaka krävt att dessa bakgrundskontroller ska vara 
obligatoriska. Det är illa att det behövdes avslöjanden om allvarliga brott inom 
äldreomsorgen innan detta blev en självklarhet. Kommunen måste skärpa sig och inse 
att vi måste kunna säkerställa en god och trygg omsorg och vård till Uppsalabor i behov 
att detta viktiga stöd. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 182  

Svar på motion om att införa muntlig 
delgivning inom LSS från Carolina Bringborn 
(M) 
KSN-2024-03232 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Carolina Bringborn (M) föreslår i en motion väckt 5 november 2024 att vård- och 
omsorgsförvaltningen får i uppdrag att utreda formerna för hur muntlig delgivning 
inom LSS kan införas i Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 20 maj 2025 § 149 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 maj 2025 
• Bilaga 1, motion om att införa muntlig delgivning inom LSS från Carolina 

Bringborn (M) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämndens sammanträde 5 maj 2025 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD), Jennie Claesson (L) och 
Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 

Asal Gohari (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 



Sida 38 (52) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För oss i Sverigedemokraterna är det mycket viktigt att kommunens kommunikation i 
myndighetsutövandet sker på ett sätt som är både begripligt och omsorgsfullt. I ärenden 
som berör LSS är det särskilt viktigt att kommunen anstränger sig för att vara 
servicemedveten och anpassar sin kommunikation utefter den enskildes behov. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 183  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 27 maj 
2025 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning Kommunstyrelsen 2025-05-02 till 2025-05-21 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 184  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 27 maj 
2025 
KSN-2025-00153 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2025-04-23 
• Anmälan av särskild partiöverläggning (UP) 
• Anmälan av särskild partigruppsaktivitet (SD) 
• Ordförandebeslut Röstningsinstruktion Upplandsstiftelsen årsstämma 2025 
• Månadsrapport KS per april 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 185 

Entlediganden och fyllnadsval till Uppsala 
kommuns funktionsrättsråd och det 
kommunala pensionärsrådet 

KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Asal Gohari (S) från uppdraget som ledamot i Uppsala kommuns 
funktionsrättsråd. 

2. att entlediga Eva Christiernin (S) från uppdraget som ordförande i Uppsala 
kommuns funktionsrättsråd. 

3. att entlediga Tobias Smedberg från uppdraget som ordförande i det 
kommunala pensionärsrådet, 

4. att utse Eva Christiernin (S) till ordförande i det kommunala pensionärsrådet, 
5. att utse Tobias Smedberg till ledamot tillika ordförande i Uppsala kommuns 

funktionsrättsråd. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 186  

Stödbrev till förmån för Uppsala universitets 
intresseanmälan att etablera polisutbildning 
KSN-2025-01721 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att överlämna stödbrevet enligt bilaga 1 till Polismyndigheten genom Uppsala 
universitet 

Sammanfattning 

Den 10 april 2025 beslutade regeringen att uppdra till Polismyndigheten att undersöka 
förutsättningarna att etablera polisutbildningen vid ett nytt lärosäte, och att utöka 
platserna vid befintliga lärosäten. Polismyndigheten bedömer att utifrån den fortsatta 
polistillväxten finns det behov av att undersöka möjligheten för ytterligare ett lärosäte i 
det geografiska området Mellansverige. 

Uppsala universitet arbetar med att ta fram en intresseanmälan om att etablera 
polisutbildningen vid universitetet. Intresseanmälan ska vara Polismyndigheten 
tillhanda den 28 maj 2025 inför beslut av regeringen den 1 september 2025. Uppsala 
kommun ser positivt på detta initiativ och avser att stötta universitetet genom att 
bilägga ett särskilt stödbrev till intresseanmälan.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 22 maj 2025 
• Bilaga 1, stödbrev till förmån för Uppsala universitets intresseanmälan att 

etablera polisutbildning 

Yrkande 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-27 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna tog tidigt initiativ till att Uppsala universitet och Uppsala kommun skulle 
skicka in en intresseanmälan om att etablera polisutbildning och välkomnar att detta 
stödbrev har utformats och skickas in. Det vore bra för Uppsala, Uppsala universitet och 
framtida poliser ifall en polisutbildning etableras här. 
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§ 187  

Byte av upphandlingslagstiftning för 
hemtjänst och hemsjukvård 
KSN-2025-01038 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att äldrenämnden ska övergå från att upphandla hemtjänst och hemsjukvård 
enligt lagen om valfrihetssystem (LOV) till att upphandla hemtjänst och 
hemsjukvård enligt lagen om offentlig upphandling (LOU). 

Sammanfattning 

Äldrenämnden har de senaste åren sett över systemet för hemtjänst och hemsjukvård i  
Uppsala kommun. De utredningar som genomförts har berört hur systemet och 
tjänsterna ska organiseras och utvecklas för att skapa goda förutsättningar för kvalitet, 
kostnadseffektivitet och valfrihet. 

Nämnden avser i linje med utredningarna genomföra flera förändringar. Det gäller 
bland annat förändrade ersättningsmodeller och en geografisk indelning av 
verksamheten. För att utveckla verksamheten i linje med målsättningarna behöver 
äldrenämnden förändra vilken lagstiftning som används för att upphandla utförare av 
hemtjänst och hemsjukvård. 

Äldrenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fatta ett särskilt beslut att byta 
upphandlingsform för hemtjänsten och hemsjukvården i Uppsala. 

Kommunfullmäktige beslutade den 26 maj 2025 att återremittera ärendet genom 
minoritetsåterremiss. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 26 maj 2025 
• Bilaga 1, protokollsutdrag från äldrenämnden 27 mars 2025 § 23 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar i första hand  
att ärendet återremitteras i syfte att LOV i stället för LOU ska vara utgångspunkten för en 
reformering av hemtjänsten och hemsjukvården. 

Maria Rosander (SD) yrkar i första hand bifall till Therez Almerfors (M) med fleras 
återremissyrkande. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD), Jennie Claesson (L) och 
Maria Rosander (SD) yrkar i andra hand avslag till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter föreliggande förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Hemtjänst och hemsjukvård har under socialdemokratisk ledning varit försummad. 
Fokus har legat på att spara pengar och minska antal fristående utförare. I stället för 
brukarnas behov har organisationen och de anställdas situation fått styra.  
Det har också länge varit uppenbart att modellen för styrning och ersättning till utförare 
har behövts göras om med någon form av områdesindelning, samt differentiering av 
ersättning mellan stad och landsbygd. Det har dock inte varit så enkelt att kombinera 
med en fortsatt valfrihet för de äldre.  
Föreliggande förslag går i helt fel riktning just när det gäller valfriheten. Genom att 
avskaffa LOV tas den grundläggande principen bort att det ska vara de äldres val som 
styr vilka utförare som verkar i kommunen, i stället för kommunens administration / 
upphandling och en politisk vänsterideologi som har som mål att allt större del av 
äldreomsorgen ska ske i egen regi. 
Vi tror att områdesindelning, differentiering av ersättning mellan stad och landsbygd, 
uppräkning av ersättning enligt OPI och utveckling av hemtjänst och hemsjukvård hade 
kunnat ske inom ramen för LOV-systemet. Det är viktigt att alla utförare framöver 
behandlas likvärdigt och att fristående utförare ges samma förutsättningar som 
kommunens egenregi. Det är också viktigt att stärka kvaliteten på hemvården så att vi 
kan förebygga dyrare inläggningar på sjukhus och särskilda boenden. De äldre behöver 
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färre personal att förhålla sig till och en tryggare hemvård som tillgodoser de önskemål 
och behov som de äldre själva har. 
Vi anser därför att förslaget borde återremitteras i syfte att LOV i stället för LOU ska vara 
utgångspunkten för en reformering av hemvården, i andra hand avslog vi förslaget. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Föreliggande förslag går i helt fel riktning just när det gäller valfriheten. Genom att 
avskaffa LOV tas den grundläggande principen bort att det ska vara de äldres val som 
styr vilka utförare som verkar i kommunen, i stället för kommunens administration och en 
politisk vänsterideologi som har som mål att allt större del av äldreomsorgen ska ske i 
egen regi. Sverigedemokraterna vill verka för att tillgodose äldres önskemål om valfrihet 
och utbud när det gäller service och boende. Att avskaffa LOV som modell kommer att 
hämma valfriheten för våra äldre. 
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§ 188  

Nya parkeringstaxor i Uppsala 
KSN-2025-01372 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta förslag till nya parkeringsavgifter för allmän gatuparkering i Uppsala 
tätort, 

2. att anta förslag till nya kriterier för parkeringsavgifter i olika områden, samt 
3. att anta förslag till ny boendeparkeringstaxa i Uppsala tätort enligt ärendets 

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns avgifter för parkering har varit oförändrade sedan 2016. Förändrade 
avgifter föreslås för både för korttidsparkering och boendeparkering på allmän 
gatuparkering inom Uppsala tätort. I ärendet ingår även förslag till nya kriterier för i 
vilka områden olika avgiftsnivåer ska tas ut.  

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutade 23 april 2025 § 37 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta förslag till nya parkeringstaxor. Protokollsutdrag från 
nämndens sammanträde finns i ärendets bilaga 5. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 26 maj 2025 
• Bilaga 1, Förslag till nya parkeringsavgifter 
• Bilaga 2, Nya parkeringstaxor och parkeringsreglering inom Uppsala tätort – 

utredning 
• Bilaga 3, Uppsala kommuns parkeringstaxor – jämförelse med andra 

kommuner 
• Bilaga 4, Parkeringstaxor boende, jämförelser  
• Bilaga 5, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 23 april 2025 

§ 37 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand 
att återremittera ärendet för att utreda ett system med differentierad taxa baserat på 
tillgång till boendeparkering i aktuellt område, för att därefter införa anpassade 
boendeparkeringstaxor. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand avslag till 
föreliggande förslag. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att parkeringsavgifterna för korttidsparkering justeras till att vara som högst 20 
kronor/timme. 
att i bilaga 2 stryka införandet av nattaxa. 
att inte höja boendeparkeringstaxan från 2023 års nivåer. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkanden mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer slutligen föreliggande förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det råder olika förutsättningar för tillgång till parkeringar i de olika områdena med 
boendeparkeringar. I en del områden finns ingen tillgång utöver på allmän 
gatuparkering och i andra områden finns en bättre tillgång även på kvartersmark. 
Att kommunen med detta underlag inte tar någon som helst hänsyn till de olika 
geografiska förutsättningarna menar vi är en brist. Innan man generellt höjer taxan för 
boendeparkering så borde man inför ett system med lokal anpassad differentierad 
taxa anpassad efter tillgång till parkeringar i området. En lösning för hela Uppsala 
kommer passa väldigt få.  
I Uppsala kommun ska alla kunna förverkliga sina livsdrömmar. Uppsala ska vara en 
attraktiv, hållbar och växande kommun med frihet för invånarna att forma sina liv och 
fatta sina egna beslut. Vi Moderater ser därför istället att fler laddstolpar kommer på 
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plats och på så sätt uppmuntra fler till att välja att köra mer klimatsmart. Vidare ser vi 
att vi förenklar reglerna som styr kriterierna för boendeparkering och att de anpassas 
efter de lokala förutsättningarna. 
Uppsala kommun har stora framkomlighetsproblem och dessa måste lösas, däremot 
anser vi att detta förslag inte kommer att bidra till det.  
De som väljer att köra bil och bosätta sig i de centrala delarna av staden ska inte 
straffas för det. Uppsala ska vara till för alla. Vissa hushåll behöver två bilar - det kan 
antingen vara för att arbetsplatsen ligger på sådant avstånd att det krävs, obekväma 
arbetstider kan förekomma, barn som har aktiviteter efter skolan. Oavsett hur ens 
vardag ser ut ska man kunna få ihop livspusslet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala är en växande kommun. I takt med att staden utvecklas behöver även 
infrastrukturen och stadsbilden anpassas för att möjliggöra hållbara och effektiva resor 
inom kommunen. Det är därför avgörande att det finns välfungerande 
pendelparkeringar för invånare på landsbygden som är beroende av bilen för att ta sig in 
till staden, liksom att boendeparkeringar motsvarar det faktiska behov som finns. 
Samtidigt måste kommunen underlätta för fler att välja hållbara transportalternativ 
såsom gång, cykel och buss. 
De nuvarande nivåerna av parkeringstaxor har inte justerats under flera år och är lägre 
än i många jämförbara kommuner. Kommunen bör dessutom inte snedvrida 
konkurrensen mot privata aktörer som tillhandahåller parkeringsgarage eller 
bostadsrättsföreningars egna parkeringslösningar genom att erbjuda kommunala 
parkeringar till subventionerat pris. De nya parkeringstaxorna är därför en välbehövd 
justering och i grunden ett steg i rätt riktning. Syftet att styra användningen av 
gatuparkeringar så att dessa i högre grad nyttjas för kortare ärenden, medan 
långtidsparkering hänvisas till boendeparkeringar, är positivt. 
Dock ser vi en betydande brist i att de nya taxorna inte tar hänsyn till de geografiska 
skillnaderna i tillgång till parkering. I vissa områden finns endast allmän gatuparkering, 
medan andra har god tillgång till parkering på kvartersmark. Ett av huvudargumenten 
för att höja avgiften för boendeparkering är att styra användare mot privata alternativ 
där sådana finns – men detta förutsätter att sådana alternativ faktiskt är tillgängliga. 
Vi anser att det är problematiskt att en generell höjning genomförs utan att ta hänsyn till 
lokala förutsättningar. Centerpartiet reserverar sig därför till förmån för att ärendet 
återremitteras. Vi menar att ett system med lokalt anpassade och differentierade taxor, 
baserat på faktisk tillgång till parkering i respektive område, bör införas samtidigt som 
en generell höjning av taxorna genomförs. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För Sverigedemokraterna är det en prioritet att värna framkomligheten och 
parkeringsmöjligheterna i Uppsala. Kommunen behöver underlätta för fler 
parkeringsplatser med lägre avgifter. Landsbygdsbefolkningen är till stor del beroende 
av bilen för att få ihop livspusslet, även de ska kunna besöka och verka i staden utan att 
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det ska kosta för mycket. Att underlätta för privatbilismen främjar en levande innerstad, 
det är något som kommer till gagn för besöksnäringen, detaljhandeln och övriga 
näringslivet. Det förslag som nu presenteras kommer höja parkeringsavgifterna och göra 
det ännu svårare att parkera mer stadigvarande. SD tycker inte kommunen skall 
avskaffa möjligheten att betala dygnsvis för boendeparkeringar. Vi tycker inte heller att 
en ny nattaxa ska införas. Parkeringsavgifterna föreslås bli alldeles för höga, att kunna 
resa med bil ska inte vara en klassfråga. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Antal parkeringsplatser som avgiftsbeläggs har under flera år utökats i hela Uppsala, 
också i de delar där parkering på gatan inte är något problem. Samtidigt har inga nya 
permanenta platser i centrala Uppsala tillskapats (förutom att man tillgängliggjort 
några skolparkeringar på kvällar och helger), utan i stället ett stort antal platser tagits 
bort eller kommer tas bort (Österplan, Odinslund, sommartorg/julmarknader och 
gatuparkeringar mm). Det har också lagts parkeringsavgifter vid onödiga tider, såsom 
kvällar och helger då det inte finns så stor efterfrågan på platser. För att säkra 
tillgängligheten för besökande och tillresande till staden så måste det finnas fungerande 
parkeringsmöjligheter.  
Det är på ett sätt bekymmersamt att inga förändringar av taxan gjorts sedan 2016, ska 
man göra förändringar så bör dessa ske i mindre steg och inte alltför kraftigt på en gång. 
Vi anser dock att med bakgrund i de begränsade parkeringsmöjligheterna i centrala 
Uppsala, de onödiga avgiftsbeläggningarna i stadens kringområden (Luthagen, 
Salabacke, Svartbäcken, Norby och så vidare) och de omfattande avgifterna på kvällar 
och helger så börjar man här i fel ända. Vi behöver först se över var och hur parkeringar 
ska avgiftsbeläggas, och sedan se på vilka nivåer dessa avgifter ska ligga. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppdaterade parkeringstaxor behövs för att möta en växande stads behov av 
tillgänglighet och hållbara trafiklösningar. En tydligare prissättning i centrala lägen kan 
bidra till ökad ruljangs på parkeringsplatser, något som näringslivet länge efterfrågat för 
att underlätta för kunder och besökare. Samtidigt är det avgörande att förändringarna 
inte slår oproportionerligt mot hushåll som är beroende av bilen – exempelvis boende på 
landsbygden, barnfamiljer, äldre och personer med oregelbundna arbetstider. 
Parkeringspolitiken ska inte bara vara ett styrmedel, utan också bidra till ett tillgängligt 
och jämlikt Uppsala. 
Det är dessutom viktigt att Uppsala kommun inte medvetet utformar parkeringssystem 
som konkurrerar ut bostadsrättsföreningars eller privata aktörers egna 
parkeringslösningar. Kommunens roll bör vara att komplettera och inte ersätta befintliga 
parkeringsmöjligheter. 
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§ 189  

Svar på initiativ om arrendeavtal för 
båtklubbarna runt Skarholmen från Therez 
Almerfors (M) 
KSN-2025-01795 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bifalla initiativet på så sätt att återkalla delegationen i p. 4.19.1-2 samt p. 
4.20.1-2 avseende upplåtelse av arrenden på Skarholmen inom ramen för vid 
var tid gällande projektdirektiv för Skarholmen i ärende KSN-2020-02260, samt 

2. att delegera till mark- och exploateringsutskottet att fatta beslut om 
upplåtelse av arrenden på Skarholmen inom ramen för vid var tid gällande 
projektdirektiv för Skarholmen i ärende KSN-2020-02260. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) har i initiativärende väckt den 27 maj 2025 föreslagit att mark- och 
exploateringsutskottet ska besluta om nya arrendeavtal för båtklubbarna runt 
Skarholmen och att detta inte fattas på delegation.  

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 27 maj 2025  
• Initiativ om arrendeavtal för båtklubbarna runt Skarholmen från Therez 

Almerfors (M)  

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun har påbörjat ett arbete för att utveckla Skarholmen med fokus på 
allmänhetens tillgång till Mälaren och en hållbar utveckling av båtlivet. 
Arrenendeavtalen för båtklubbarna ska med anledning av utvecklingen göras om och 
utfallet av dessa kommer ha stor påverkan för både båtägare och andra i närheten. Det 
är inga små beslut utan något som kommer att ha stor inverkan för många personer och 
då behövs politiska beslut. Därför la vi detta initiativärende. Vi är glada att det bifölls och 
att beslut kring avtalen kommer fattas politiskt och inte på delegation. 
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